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BROI.0012.1.2.2020 

 

 

Protokół nr 10/20 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 20 lutego 2020  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 20 lutego 2020  roku o godzinie 10:06 
 
Przewodniczący Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Pan Mariusz Bladoszewski dokonał otwarcia obrad 

Komisji, powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości, Pana Marcina 

Zaleśkiewicza – Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku, Pana Adama 

Dominowskiego – Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku,  

Pana Piotra Krygiera - Sekretarza Powiatu oraz Pana Krystiana Łuczaka- Naczelnika 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych.  

 

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 

3 osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego członkowie komisji otrzymali 

porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 21 stycznia 2020. 

5. Raport roczny 2019 o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim  

i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  

6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych  

i zabezpieczeniu powodziowym Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z realizacją 

„Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  

i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-

2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2019 roku.  

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały  sprawie ogłoszenia zasad postepowania 

w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 

ratownictwa wodnego.  

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii  

w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek 
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9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad?  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 
Wtrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

komisja przyjęła porządek obrad składający się z 10 punktów.  

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4. Przyjęcie protokołu nr 9/20 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 21 stycznia 2020. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, że z ostatniego posiedzenia Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego został sporządzony protokół, który był do wglądu  

w Biurze Rady i Ochrony Informacji. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, 

czy mają uwagi do sporządzonego protokołu? 

Wobec braku Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 9/20  

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 21 

stycznia 2020 r. i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła protokół nr 9/20 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 21 stycznia 2020 r. 

Na obrady przybył Pan Marek Jaskulski. W obradach uczestniczy 4 członków Komisji.  

 

5. Raport roczny 2019 o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim  

i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Raport roczny 2019 o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim  

i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku o 

przedstawienie raportu.  

Komendant Miejski Policji we Włocławku poinformowała, że szczegółowy raport roczny 

Komendant przekazał na ręce Starosty Włocławskiego. Komenda Miejska Policji we 

Włocławku, jako jedna z czterech w województwie komend miejskich podlega służbowo i 

terytorialnie Komendzie Wojewódzkiej Policji w Bydgoszczy. Miasto Włocławek o 

powierzchni ponad 84 km2 jest trzecim co do wielkości obszarem miejskim w województwie 

kujawsko-pomorskim, gdzie zamieszkuje prawie 110 tyś. ludności, natomiast powiat 

włocławski o powierzchni 1474 km
2
 jest drugim co do wielkości powiatem w województwie, 

w którym zamieszkuje ponad 86 tyś. Mieszkańców (dane GUS na dzień 31.12.2018r.). Jego 

władz miejskich i powiatowych jest miasto Włocławek.  

W skład powiatu wchodzą:   
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a) Gmina miejska Kowal, 

b) Gminy miejsko-wiejskie: Brześć Kujawski, Chodecz, Izbica Kujawska, Lubień 

Kujawski, Lubraniec  

c) Gminy Wiejskie: Baruchowo, Boniewo, Choceń, Fabianki, Kowal, Lubanie, 

Włocławek  

d)  Miasta: Kowal, Brześć Kujawski, Izbica Kujawska, Lubień Kujawski, Lubraniec  

Struktura terytorialna jednostek Policji na terenie działania i podlegających Komendantowi 

Miejskiemu Policji we Włocławku przedstawia się następująco:  

1) Komenda Miejska Policji we Włocławku obejmuje swoim działaniem miasto                  

i gminy Włocławek oraz Fabianki. Policjanci pracujący w komórkach 

organizacyjnych w KMP realizują swoje czynności na terenie miasta i całego powiatu, 

2)  Komisariat Policji w Brześciu Kujawskim obejmuje miasto i gminę Brześć Kujawski 

oraz gminę Lubanie, 

3) Posterunek Policji w Lubrańcu obejmuje swym działaniem  miasto i gminę Lubraniec,  

4)  Posterunek Policji w Izbicy Kujawskiej obejmuje swym działaniem miasto i gminę 

Izbica Kujawska,  

5) Komisariat Policji w Kowalu, obejmuje miasto i gminę Kowal oraz gminę 

Baruchowo,  

6) Posterunek Policji w Choceniu obejmuje swym działaniem  gminy Choceń i Boniewo, 

7) Posterunek Policji w Chodczu obejmuje swym działaniem    miasto i gminę Chodecz, 

8) Posterunek Policji w Lubieniu obejmuje swym działaniem  miasto i gminę Lubień 

Kujawski. 

W Komendzie Miejskiej Policji we Włocławku  łącznie w roku 2019 przeprowadzono ogółem 

7 230 postępowań przygotowawczych i sprawdzających (więcej, niż w roku 2018 o 315 

postepowań), z czego wszczęto 4 974 postępowań przygotowawczych (mniej, niż w roku 

2018, o 397 spraw), natomiast przeprowadzone czynności sprawdzające w 1 477 sprawach 

zakończyły się postanowieniem o odmowie wszczęcia dochodzenia z uwagi na brak cech 

przestępstwa (mniej w stosunku do roku 2018 o 67).  Ustalono 2 015 podejrzanych (więcej, 

niż w roku 2018 o 253 osób podejrzanych). Uzyskano wykrywalność ogólną 66,78%,  

większą o 1,30% w stosunku do roku 2018 (65,48%). Wskaźnik zaległości postępowań 

przygotowawczych dla Komendy Miejskiej Policji   we Włocławku w roku 2019 to 1,91, zaś 

wojewódzki 1,52 (iloraz liczby spraw w toku prowadzenia na koniec okresu 

sprawozdawczego przez średni miesięczny wpływ wszystkich zarejestrowanych postępowań 

przygotowawczych z wyjątkiem postępowań w sprawach nieletnich, przeprowadzonych w 

niezbędnym zakresie, umorzonych przed wydaniem postanowienia o wszczęciu 

postępowania).  Biorąc pod uwagę przestępczość na terenie miasta i powiatu włocławskiego 

w roku 2019, to w odróżnieniu do całego województwa stwierdzono spadek ilości 

przestępstw ogółem o 397. Następnie Komendant odniósł się do kategorii przestępstw 

kryminalnych: 

a) przestępstw przeciwko mieniu: więcej o 62 kradzieży cudzej rzeczy, mniej o 47 

włamań do obiektów, mieszkań, altanek i piwnic, więcej o 4 kradzieży pojazdu, mniej 

o 42 uszkodzeń mienia; 

b) przestępstw przeciwko życiu i zdrowiu: więcej o 1 rozbój, wymuszenie rozbójnicze,  

więcej o  3 bójki i pobicie, mniej o 23 przestępstw związanych z uszczerbkiem na 

zdrowiu; 

c) przestępstw gospodarczych: więcej o 81 przestępstw gospodarczych, więcej o 2 

przestępstwa przeciwko obrotowi gospodarczemu,  mniej o 3 przestępstw przeciwko 

Kodeksowi Karno-Skarbowemu; 

d) mniej o 62 przestępstwa związane z złamaniem Ustawy o Przeciwdziałaniu 

Narkomanii, więcej o 38 przestępstw związanych z prowadzeniem pojazdów 

mechanicznych  w stanie nietrzeźwości. 

Ponadto nie odnotowano działania zorganizowanych grup przestępczych, grup 
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zajmujących się wymuszeniami rozbójniczymi, czy napadami na stacje paliwowe, punkty 

lotto,    wysadzeniami przy użyciu materiałów wybuchowych bankomatów,  nie odnotowano 

rozboju z bronią palną. 

Na terenie działania całej jednostki stwierdzono łącznie 3 965 przestępstw, z których 

wykryto 2 651, co pozwoliło na uzyskanie wykrywalności ogólnej na poziomie 66,78%,  

 z czego:  

a) w mieście Włocławek z 3000 stwierdzonych przestępstw wykryto 2033   (w roku 2018 

z 2871 stwierdzonych wykryto 1910) - wskaźnik wykrywalności to 67,63 % i był 

wyższy 0 1,36% niż w 2018 roku (wykrywalność w 2018r. to 66,27%),  

b) w gminie Włocławek z 104 stwierdzonych przestępstw wykryto 67 (w roku 2018     

z 102 stwierdzonych wykryto 65) - wskaźnik wykrywalności to 64,42% i był wyższy     

o 0,69% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 63,73%),  

c) w gminie Fabianki  z 114 stwierdzonych przestępstw wykryto 72 (w roku 2018   z 138 

stwierdzonych wykryto 96) - wskaźnik wykrywalności to 63,16% i był niższy    

o 0,57% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 63,73%), 

d) w mieście i gminie Brześć Kujawski  z 169 stwierdzonych przestępstw    wykryto 119 

(w roku 2018 z 183 stwierdzonych wykryto 121) - wskaźnik wykrywalności to 

70,41% i był wyższy o 4,29% niż w 2018 roku (wykrywalność  w roku 2018 to 

66,12%),  

e) w mieście i gminie Izbica Kujawska  z 78 stwierdzonych przestępstw  wykryto  63 

 (w roku 2018 z 96 stwierdzonych wykryto 70) - wskaźnik wykrywalności to 80,77%  

i był wyższy o 7,85% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018  to 72,92%),  

f) w gminie Lubanie z 47 stwierdzonych przestępstw wykryto 41 (w roku 2018 z 31 

stwierdzonych wykryto 23) - wskaźnik wykrywalności to 87,23% i był wyższy  

o 13,04% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 74,19%),  

g) w mieście i gminie Lubraniec z 81 stwierdzonych przestępstw wykryto 73 (w roku 

2018 z 51 stwierdzonych wykryto 37) - wskaźnik wykrywalności to 90,12% i był 

wyższy o 17,57% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 72,55%), 

h) w mieście i gminie Kowal z 86 stwierdzonych przestępstw wykryto 52 (w roku 2018   

z 81 stwierdzonych wykryto 44) - wskaźnik wykrywalności to 60,46% i był wyższy   

o 6,14% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 54,32%),  

i) w gminie Baruchowo z 47 stwierdzonych przestępstw wykryto 32 (w roku 2018  z 42 

stwierdzonych wykryto 26) - wskaźnik wykrywalności to 68,09% i był wyższy   

o 6,19% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 61,90%),  

j)  w gminie Boniewo z 34 stwierdzonych przestępstw wykryto 23 (w roku 2018    z 25 

stwierdzonych wykryto 15) - wskaźnik wykrywalności to 65,71% i był wyższy    

o 5,71% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 60,00%),  

k)  w gminie Choceń  z 175 stwierdzonych przestępstw wykryto 130 (w roku 2018   z 99 

stwierdzonych wykryto 54) - wskaźnik wykrywalności to 74,28% i był wyższy    

o 19,73% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 54,55%),  

l)  w mieście i gminie Chodecz z 85 stwierdzonych przestępstw wykryto 59 (w roku 

2018 z 127 stwierdzonych wykryto 86) - wskaźnik wykrywalności to 64,41% i był 

niższy o 3,31% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 67,72%), w mieście 

 i gminie Lubień Kujawski z 57 stwierdzonych przestępstw wykryto   32  

(w roku 2018 z 86 stwierdzonych wykryto 59) - wskaźnik wykrywalności to 56,14%  

i był niższy o 12,46% niż w 2018 roku (wykrywalność w roku 2018 to 68,60%). 

Liczba przestępstw spada, niestety rośnie liczba osób nietrzeźwych kierujących 

pojazdami. Oczywiście nie jest to pełna liczba osób, które jeżdżą w stanie nietrzeźwości.  

W nazewnictwie policji istnieje „ciemna liczba przestępstw”. Przestępcy, których nie 

ustalono, a udało im się przejechać w nietrzeźwości to są osoby tylko które zatrzymano. Było 

więcej o 38 osób w porównaniu do roku poprzedniego. Ogółem w roku 2019 stwierdzono 

3965 przestępstw. Było to mniej o 397 niż w roku 2018. Wykrywalność jest wyższa o 1,30%, 
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wykrywalność kryminalna również jest wyższa o 2,60%. Rozboje to jedna  

z najniebezpieczniejszych kategorii zaraz po zabójstwach, gdzie w 2019 roku stwierdzono 51 

rozbojów, w 2018 roku było 62. W tej kategorii wykrywalność przestępstw wzrosła 0 7,37%  

i klasuje się na poziomie 96%. Ważną rzeczą na którą kładziony jest nacisk to prowadzenie 

postępowań przygotowawczych z zabezpieczonym mieniem od sprawców, którzy w wyniku 

dokonanych przestępstw dokonują zaboru tego mienia. W roku 2019 postepowania z 

zabezpieczonym mieniem było 548 w roku 2018 było 431. Wzrost o ponad 117 przestępstw. 

Zabezpieczono łączne w  roku ubiegłym mienia o wartości 1 973 000 zł, a w roku 2018 

1362000 zł. Ilość przestępstw z wartością odzyskaną 122, a w roku ubiegłym odzyskano 

mienia 2 379 000 zł, wzrost o 1 200 000 zł jeśli chodzi o rok 2018. W roku ubiegłym KMP 

zabezpieczyła 16 litrów wyrobów spirytusowych bez akcyzy. Ponad 58 kg wyrobów 

tytoniowych również bez znaków akcyzy. Papierosy również sprzedawane są bez znaków 

akcyzy. Dokładnie 414 210 sztuk. Amfetaminy zabezpieczono ponad 2 kg. Marihuany 1,6kg. 

Tabletki ecstasy 211 szt. Konopie indyjskie 1650 gram. Łącznie w zeszłym roku 

zabezpieczono prawie 5,5 kg narkotyków. W roku 2018 było to niespełna 5 kg. W okresie 

sprawozdawczym policjanci KMP we Włocławku w toku realizacji codziennych zadań 

służbowych zatrzymali na gorącym uczynku przestępstwa  lub w bezpośrednim pościgu 

łącznie 1 294 sprawców, tj. o 4 mniej, niż w roku 2018 (w roku 2019 r. stwierdzono 3 965 

przestępstw, tj. o 30 więcej niż w roku 2018 kiedy stwierdzono 3 935 przestępstw). Policjanci 

KMP we Włocławku  doprowadzili łącznie 2 592 osoby, z tego:  - do pomieszczenia dla osób 

zatrzymanych – 1 493, w tym 870 osób podejrzewanych popełnienie przestępstwa lub 

wykroczenia,  - doprowadzonych w celu wytrzeźwienia do PDOZ – 1 093 osób, w tym 961 

mężczyzn, 131 kobiet oraz 1 nieletni, ujawnili 6 nieletnich pod wpływem środków 

odurzających i alkoholu, prowadzili także poszukiwania za 89 nieletnimi, z którzy 86 uciekło 

z placówek opiekuńczo-wychowawczych, ośrodków socjoterapeutycznych, a 3 z domów 

rodzinnych.    Policjanci KMP we Włocławku  w 2019 roku w toku wykonywanej służby 

prowadzili: - 3 507 spraw o wykroczenie, z tego: -  1 118 spraw o wykroczenia skierowano do 

Sądu Rejonowego, w tym: 42 sprawy na osoby nieletnie do SR Wydział Rodzinny i 

Nieletnich we Włocławku  oraz sporządzono 318 wystąpień do sądów i innych instytucji 

związanych   z demoralizacją nieletnich  2 348 postępowań w sprawach o wykroczenia 

zakończono odstąpieniem od skierowania wniosku o ukaranie,  łącznie wylegitymowano 114 

347 osób, czyli średnio codziennie w 2019 roku policjanci legitymowali 313 osób. W 

analizowanym okresie służby prewencyjne przeprowadziły 29 794 interwencji   (w mieście – 

14 890, poza terenem miasta – 5 171), tj. o 1 642 interwencji mniej, niż w 2018 roku. Średnio 

dziennie w 2019 roku policjanci podejmowali 82 interwencje związane z zapewnieniem 

porządku i ładu publicznego oraz bezpieczeństwa na drogach miasta i powiatu 

włocławskiego. Wszyscy policjanci Wydziału Prewencji i WRD: z 1 590 interwencji 

domowych sporządzono 619 Niebieskich Kart (więcej, niż w roku  2018 o 44) ,  sprawców 

przemocy w rodzinie odnotowano 626, w tym 589 mężczyzn i 33 kobiety.  W 2019 roku 

odnotowaliśmy także 4 nieletnich, którzy stosowali przemoc w rodzinie,  pokrzywdzonych 

ogółem w wyniku przemocy domowej ustalono 707 osób, w tym, 68 małoletnich. 

Przeprowadzono: 1 debatę społeczną i 1 konferencję związaną ze współpracą służb                    

w pomocy rodzinom dotkniętym przemocą, 727 spotkań z młodzieżą oraz 648                               

z pedagogami. W roku 2019 policjanci Komendy Miejskiej Policji we Włocławku wspólnie 

pełnili służbę z: Strażą Miejską we Włocławku – 263 służby (wykonanomniej służb o 11 niż 

w 2018r.), Państwową i Społeczną Strażą Rybacką – 28 służby (mniej służb o 12 niż w 

2018r.)  Straż Leśna – 72 służby (wykonano więcej służb o 34 niż w 2018 roku), WOPR –  31 

służb (więcej o 7 służb niż w 2018 roku),  Straż Ochrony Kolei – 31 służb (w 2018r. nie było 

wspólnych służb).  Przez  teren podległy działaniu KMP we Włocławku przebiega:  

autostrada A-1 na odcinku od granicy woj. łódzkiego do granic powiatu włocławskiego wraz 

z trzema węzłami o łącznej długości patrolowej 58,2 km   oraz czterema miejscami obsługi;  

drogi krajowe o łącznej długości 144,2 km.:  - K-62 – odcinek od m. Redecz Krukowy do m. 
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Skoki (47,2 km.)  - K-67 – odcinek od m. Włocławek do m. Cyprianka (14 km.)  - K-91 – 

odcinek od m. Siutkówek do m. Kamienna (55, 7 km.);  drogi wojewódzkie o łącznej długości 

149,1 km.:  - W-252 – Włocławek – Jaranowo w kierunku Inowrocławia  - W-265 – Brześć – 

Kowal – Baruchowo w kierunku Gostynina  - W-268 – Brzezie – Wieniec  - W-269 – Kowal 

– Choceń – Chodecz  - W-270 – Brześć Kujawski – Izbica Kujawska w kierunku Koła   

- W-301 Probostwo – Bądkowo  - W-562 Szpetal Górny – Nasiegniewo w kierunku 

Dobrzynia n/Wisłą.   Zdarzenia drogowe zaistniałe na drogach powiatu włocławskiego, w tym 

miasta Włocławek w roku 2019 to:  w mieście i powiecie odnotowano 105 wypadków 

drogowych (o 9 mniej niż, w roku 2018) i 2356 kolizji drogowych (o 4 mniej niż, w roku 

2018). W 2019 roku w wypadkach drogowych zginęły 22 osoby (w roku 2018  zginęło 20 

osób), w zdarzeniach drogowych zostało rannych 95 osób i jest to o 15 osób mniej niż  

 w roku 2018 roku.  Najwięcej wypadków drogowych odnotowano na terenie miasta 

Włocławek tj. 36 zdarzeń  co stanowiło 34,28% wszystkich wypadków drogowych. 

Natomiast   na terenie powiatu najwięcej wypadków drogowych odnotowaliśmy w mieście i 

gminie Brześć Kujawski, gdzie doszło do 17 zdarzeń. Najwięcej kolizji drogowych również 

odnotowano na terenie miasta Włocławek, gdzie doszło do 1 317 kolizji drogowych, które 

stanowią 54,97% wszystkich zgłoszonych zdarzeń drogowych. Do największej ilość kolizji 

drogowych w powiecie również doszło w mieście i gminie Brześć Kujawski, gdzie 

odnotowano 257 takich zdarzeń. Przyczyny: (wypadki/kolizje) nieprawidłowe wyprzedzanie, 

omijanie, skręcanie i cofanie –   20 / 847, niedostosowanie prędkości do warunków jazdy –  

23 / 340, nieudzielenie pierwszeństwa przejazdu –  23 / 401, nieudzielenie pierwszeństwa 

pieszemu -  15 / 24, błędy pieszych –  7 / 14. Ponadto policjanci Wydziału Ruchu Drogowego 

w toku wykonywanych czynności służbowych w roku 2019:  

a) policjanci ruchu drogowego na drogach ujawnili 30 428 różnego typu wykroczeń 

drogowych (19 044 zakończyło się ukaraniem uczestników ruchu drogowego 

mandatami karnymi, w 10 425 przypadkach pouczeniem, a w 959 spraw zakończyło 

się skierowaniem wniosku do sądu o ukaranie),   

b)   w 248 przypadkach policjanci ruchu drogowego zatrzymali prawa jazdy za jazdę pod 

wpływem alkoholu lub innego środka działającego podobnie,  

c) art. 180a kk  („Kto na drodze publicznej, w strefie zamieszkania lub w strefie ruchu, 

prowadzi pojazd mechaniczny, nie stosując się do decyzji właściwego organu    o 

cofnięciu uprawnienia do kierowania pojazdami, podlega grzywnie, karze 

ograniczenia wolności albo pozbawienia wolności do lat 2.” – przepis ma na celu 

wyeliminowanie z ruchu osób, którym zostały cofnięte uprawnienia do kierowania 

pojazdami mechanicznymi, a pomimo cofnięcia uprawnień prowadzą dalej pojazdy 

mechaniczne) – 20  takich kierujących zatrzymali włocławscy policjanci,  

d) podczas kontroli drogowych policjanci ujawnili 339 kierujących pojazdami, którzy 

prowadzili pomimo nie posiadania uprawnień,    

e) zatrzymali 228 praw jazdy kierującym, którzy przekroczyli dozwoloną prędkość o 50 

km/h w terenie zabudowanym,  w tym największa ilość odnotowana została   na 

drogach:   K-91 – 165 (160 na ulicy Toruńskiej, 2 na Alei Chopina, 3 w Lubieniu 

Kujawskim)  - K-62 – 45 (ulica Płocka/ al. K. Wielkiego – 18, Skoki Duże – 12),   - 

K-67 – 10 (w tym Szpetal Górny – 4, Fabianki – 6).  

Stan faktyczny KMP we Włocławku na koniec 2019 roku to 419 etatów policyjnych oraz 84 

etaty cywilne. Na koniec 2019 roku jeden etat w korpusie oficerskim był wolny. Obecnie 

włocławska jednostka Policji posiada: 54 etaty oficerskie, 165 aspiranckich oraz 200 

podoficerskich i szeregowych. W minionym roku 6 policjantów odeszło na emeryturę i 2 

zwolniło się ze służby bez uprawnień emerytalnych. Dwóch policjantów przeniosło się do 

naszej jednostki z innej jednostki Policji, 129 osób złożyło podanie do służby w Policji, 

przyjęto 6 nowych policjantów.   

 W roku 2020 Komenda Miejska Policji we Włocławku swoje działania skupi przede 

wszystkim na priorytetach naszej służby, którymi są:  
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a) zwiększenie efektywności działań Policji na rzecz wzmacniania współpracy                         

ze społeczeństwem;  

b) podniesienie skuteczności działań Policji w identyfikacji i zwalczaniu największych 

współczesnych zagrożeń, w tym cyberprzestępczości; 

c) wzrost skuteczności działań Policji w zwalczaniu przestępczości najbardziej 

uciążliwej społecznie;  

d) działania skierowane na poprawę bezpieczeństwa w ruchu drogowym;  

e) optymalizacja działań Policji na rzecz zapewnienia bezpieczeństwa imprez masowych;  

f) podwyższenie jakości i efektywności działań Policji poprzez sukcesywne 

podwyższanie kompetencji zawodowych funkcjonariuszy i pracowników Policji;  

g) doskonalenie jakości zadań realizowanych przez Policjantów i pracowników Policji 

poprzez zapewnienie optymalnych warunków pełnienia służby/pracy.  

Powyższe cele mogą zostać osiągnięte nie tylko wysiłkiem wszystkich policjantów lecz 

przy wzajemnym współdziałaniu z samorządami i lokalnymi społecznościami. Kierując się 

dotychczasową praktyką zakładamy, że działania Policji zostaną skutecznie wsparte przez 

lokalne władze samorządowe, placówki oświatowo-wychowawcze, instytucje i organizacje 

społeczne, mające min. ustawowy obowiązek ochrony zdrowia i mienia obywateli. Efektem 

tego powinna być również skuteczniejsza ochrona młodego pokolenia przed przestępczością 

pospolitą, narkotykową, alkoholizmem i przemocą.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Sekretarz Powiatu podkreślił elementy, które składały się na współpracę pomiędzy 

powiatem a policją. Decyzje podejmowane przez radnych Rady Powiatu we Włocławku 

powodowały, że ta współpraca była owocna. Jak co roku samorząd powiatu przeznaczał 

środki na wsparcie policji. W bieżącym roku trafiło to w postaci pojazdów do komisariatów. 

Dzięki tym decyzjom wzmacniane jest poczucie bezpieczeństwa mieszkańców Powiatu 

Włocławskiego. To nie jedyna inicjatywa, która była realizowana. Na spotkaniu 

komendantów powstała inicjatywa wyposażenia uczniów wszystkich szkół znajdujących się 

na terenie powiatu włocławskiego w elementy odblaskowe. Ważnym elementem współpracy 

było pierwsze święto powiatu obchodzone wspólnie  z policją.  Powiat liczy na taką samą 

współpracę  w roku bieżącym i najbliższych latach. Istotna jest współpraca bieżąca w zakresie 

realizacji zadań powiatu dotyczących bezpieczeństwa i zarządzania kryzysowego, a także na 

posiedzeniach organu powiatu KMP zawsze uczestniczy i przedstawia swoje uwagi 

spostrzeżenia, realizując swoje zadania.  

Na obrady przybył Pan radny Tomasz Jezierski w  obradach uczestniczy 5 członków Komisji.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Komisji zadał pytanie dotyczące Posterunku Policji w Brześciu Kujawskim. 

Czy planowany jest remont posterunku, w jakim okresie ten remont będzie miał miejsce. 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał o spadek przestępczości związanej z narkomanią 

oraz dużą ilością zatrzymanych narkotyków. Jednocześnie Przewodniczący Komisji zapytał, 

czy problem z dopalaczami został rozwiązany? 

Komendant Miejski Policji we Włocławku odpowiedział, że jeśli chodzi o remont 

Posterunku Policji w Brześciu Kujawskim, to komendant jest po rozmowach z Burmistrzem 

Brześcia Kujawskiego i Panem Starostą, padły zapewnienia odnośnie finasowania. Pierwszym 

etapem, który będzie realizowany o uzyskanie środków finansowych nad dokumentacją. To 

nie są małe środki finansowe od 100 000 zł do 150 000 zł. Jaka to będzie wysokość wszystko 

zależy od Komendy Wojewódzkiej Policji. Zostanie wyremontowany budynek, w którym 

obecnie znajduje się Posterunek Policji. Na tym spotkaniu obecny był zastępca Komendanta 

Wojewódzkiego Policji, który zajmuje się inwestycjami w województwie. Komenda Miejska 

Policji we Włocławku nie zajmuje się żadnymi przetargami. Uzgodniono, że zostanie 

podpisany list intencyjny, który będzie zapewnieniem dla samorządów, które będą 

finansowały koszt dokumentacji takim zapewnieniem, że komenda wojewódzka nie wycofa 

się z inwestycji. Projekt takiego listu intencyjnego trafił do Pana Starosty  Burmistrza 



8 

Brześcia Kujawskiego. Uwagi zostały narzucone. Ostateczny kształt będzie dostarczany do 

samorządów. Modernizacja zacznie się od roku 2021. Pierwsza wersja była taka, że 

Komisariat Policji w Brześciu Kujawskim miał się znajdować w nowo wybudowanym 

budynku znajdującym się przy wjeździe do Brześcia Kujawskiego, ale wewnętrzne przepisy 

nie pozwalały na umieszczenie posterunku ze względu na proponowany metraż. Jeśli chodzi  

o narkotyki to w 2019 roku zabezpieczono 5,5 kg. Wszczętych postepowań 

przygotowawczych było 215, tj. o 70 mniej niż w roku 2018.  Czynów stwierdzonych było aż 

302. Czyli z mniejszej ilości wszczęcia postępowań przygotowawczych wygenerowano 

większą ilość podejrzanych co spowodowało, że ta większa ilość narkotyków została 

zabezpieczona. Wykrywalność jest na wysokim poziomie, tj. 93%. Ideą policji poza 

pozbawieniem ludności mniejszej liczby narkotyków jest dążenie do zabezpieczenia większej 

ilości, to jest bardziej skomplikowany proces. Tu niestety działania przeciągają się w czasie. 

Nie można mówić, że ze strony policji jest coś nie tak. Generalnie dynamika rośnie. 

Aktywność policjantów jest. Jedyne co martwi to to, że narkotyków jest dużo. 5,5 kg w roku 

ubiegłym, w roku 2018 było 5 kg.  

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że chodziło o dopalacze. Jakiś czas temu były modne  

sklepy, które sprzedawały te dopalacze. Z tego co Przewodniczący Komisji słyszała to te 

sklepy przestały już funkcjonować.  

Wobec braków dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem Sprawozdania Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta 

Włocławek z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na 

prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2019 rok i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za- 5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta 

Włocławek z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na 

prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2019 rok.  

Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu  

i Powiatu Włocławskiego za 2019 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych  

i zabezpieczeniu powodziowym Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z 

realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 

Włocławskiego na lata 2019-2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 

2019 roku.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 

powodziowym Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z realizacją „Programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 

dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023” w części dotyczącej 

Powiatu Włocławskiego w 2019 roku. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o przedstawienie informacji.  

Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku poinformował, że  
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w skład Komendy Miejskiej PSP we Włocławku wchodzą dwie Jednostki Ratowniczo -

Gaśnicze (JRG) liczące łącznie 120 ratowników. Obydwie JRG oprócz przygotowania do 

walki z pożarami oraz likwidacji miejscowych zagrożeń posiadają w swoich składach 

specjalistyczne grupy ratownicze o dodatkowej specjalizacji:  JRG nr 1 ul. Rolna 1 - 

Specjalistyczna Grupa Ratownictwa Wodno-Nurkowego „Włocławek-1”,  JRG nr 1 ul. Rolna 

1 (oraz JRG Żnin) - Specjalistyczna Grupa Ratownictwa Technicznego „Kujawy”,  JRG nr 2 

ul. Płocka 7a - Specjalistyczna Grupa Ratownictwa Chemiczno-Ekologicznego „Włocławek”. 

Ponadto JRG nr 1 i JRG nr 2 realizują zadania w stopniu podstawowym wynikające ze 

wszystkich dziedzin ratownictwa: ratownictwa wodnego, technicznego, chemiczno -

ekologicznego, poszukiwawczo-ratowniczego i wysokościowego. W wyniku zmian ustawy 

Prawo atomowe oraz ustawy o ochronie przeciwpożarowej od dnia 1 stycznia 2020 roku do 

zadań krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego włączone zostały zadania związane ze 

zdarzeniami radiacyjnymi. Na dzień 31 grudnia 2019 roku liczba etatów strażaków  

w Komendzie Miejskiej PSP  we Włocławku wynosiła 150, a liczba etatów cywilnych - 4.   

W 2019 roku jednostki ochrony przeciwpożarowej na terenie miasta Włocławka i powiatu 

włocławskiego interweniowały podczas 2397 zdarzeń, co w porównaniu z ubiegłym rokiem 

stanowi wzrost o 3,5 %.  W 2019 roku odnotowano: 856 pożarów, 35,71 % wszystkich 

zdarzeń (w porównaniu z ubiegłym rokiem stanowi to wzrost o 15,7 %);  1339 miejscowych 

zagrożeń, 55,86 % wszystkich zdarzeń (spadek o 8,2 %); 202 alarmy fałszywych; 8,43 % 

wszystkich interwencji (wzrost o 71,2 %). W charakteryzowanym okresie najwięcej zdarzeń 

było na terenie miasta Włocławka (1181). Na terenie gmin powiatu włocławskiego najwięcej 

zdarzeń odnotowano w gminach Brześć Kujawski (211), Włocławek (146) i Choceń (133), 

zaś najmniej zdarzeń w gminach Boniewo (41), Baruchowo (44) i w m. Kowal (29).  

W 2019 roku jednostki ochrony przeciwpożarowej z terenu miasta Włocławek i powiatu 

włocławskiego interweniowały co 3 godziny i 39 minut, gasiły pożary co 10 godzin  i 14 

minut, miejscowe zagrożenia likwidowały co 6 godzin i 32 minuty. Do alarmów fałszywych 

wyjeżdżały co 1 dzień 19 godzin i 22 minuty.  W porównaniu do 2018 roku spadek ilości 

zdarzeń odnotowano w gminie Włocławek  (o 21,9 %) i gminie Fabianki (o 19,8 %), zaś 

największy wzrost zdarzeń odnotowano  w m. Kowal (45 %) i gminach: Kowal (14,3 %)  

i Lubraniec (5,5 %). Najmniej interwencji przy zdarzeniach odnotowano w lutym (49),  

a najwięcej w sierpniu (178). Miesięczna średnia ilość zdarzeń na miesiąc na terenie powiatu 

włocławskiego wyniosła 101,3 a średnia ilość zdarzeń w ciągu doby to 3,3. W 2019 roku na 

terenie powiatu włocławskiego 193 osoby zostały ranne, a 23 osób to ofiary śmiertelne  

w zaistniałych zdarzeń. W porównaniu do 2018 roku zmniejszyła się liczba osób rannych o 26 

osób, a liczba ofiar śmiertelnych wzrosła o 10 osób. W opisywanym okresie, na terenie 

powiatu włocławskiego, w porównaniu do 2018 roku, w pięciu rodzajach obiektów wzrosła 

liczba pożarów, a w trzech zmalała. Spadek pożarów odnotowano w obiektach 

magazynowych (o 33 %), środkach transportu (o 13 %) i uprawach, rolnictwie (o 2,8 %),  

a największy wzrost pożarów odnotowano w obiektach użyteczności publicznej (o 133 %).  

W 2019 roku, w porównaniu do 2018 roku, spadek miejscowych zagrożeń odnotowano  

w obiektach magazynowych (o 50 %), mieszkalnych (o 44,1 %), w uprawach i rolnictwie   

(o 46,5 %) oraz w innych obiektach (o 13 %), zaś wzrost odnotowano w obiektach 

produkcyjnych (o 133 %), środkach transportu (o 20,5 %) i obiektach użyteczności publicznej  

(o 64,7%). Ilość zdarzeń zaistniałych w lasach państwowych i prywatnych pozostała bez 

zmian  w porównaniu z 2018 rokiem.  W analizowanym okresie ogólna szacunkowa wartość 

strat wyniosła 12.290.700,00 zł (spadek o 715.800 zł w porównaniu z 2018 rokiem), 

natomiast mienia uratowanego - 31.645.000,00 zł. W 2019 roku straty w wyniku zdarzeń na 

terenie powiatu włocławskiego są wyższe o 96,67 % niż na terenie miasta Włocławek. W 

2019 roku średnia wyjazdów na jednostkę OSP z KSRG zmalała o 0,2 w porównaniu z 2018 

rokiem, zaś ogólna liczba interwencji OSP z KSRG zmalała o 3 zdarzenia. W 2019 roku 

strażacy Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku przeprowadzili na 

terenie powiatu włocławskiego 65 kontroli, w tym 11 kontroli związanych  z przekazaniem 
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obiektu do użytkowania. W wyniku przeprowadzonych czynności kontrolnych  5 obiektów 

odebrano bez zastrzeżeń, 6 obiektów zostało odebranych warunkowo. W 2019 roku na terenie 

powiatu włocławskiego w 6 obiektach DPS dokonano czynności kontrolno-rozpoznawczych. 

Podczas kontroli stwierdzono nieprawidłowości w zakresie przestrzegania przepisów ppoż.  

w 5 obiektach, co wiązało się ze wszczęciem postępowania administracyjnego oraz wydaniem 

decyzji nakazujących usuniecie uchybień na przedmiotowe obiekty. W jednym z obiektów 

DPS tj. w Narodowej Fundacji Pomocy - Dom dla Osób Starszych w Brześciu Kujawskim 

wydano decyzję zakazującą użytkowania budynku z uwagi na występowanie elementów 

zagrażających życiu ludzi w nim przebywających i brak skutecznych działań zmierzających 

do ich usunięcia. Zgodnie z nowelizacją ustawy z 14 grudnia 2012 roku o odpadach, 

wymagane jest zezwolenie na przetwarzanie wytwarzanie odpadów uwzględniające zbieranie 

lub przetwarzanie odpadów, w tym również opracowanie operatu przeciwpożarowego.   

W 2019 roku do Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku wpłynęło 

21 operatów przeciwpożarowych dotyczących składowisk odpadów na terenie powiatu 

włocławskiego, które otrzymały pozytywne postanowienie Komendanta Miejskiego 

Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku.  W 2019 roku na terenie powiatu włocławskiego 

dokonano 8 kontroli na terenie obiektów w związku ze złożonymi operatami 

przeciwpożarowymi. W jednym przypadku stwierdzono niezgodność co do wykonania 

zaleceń przedmiotowego operatu. Realizacja celów cząstkowych zdefiniowanych w dziale X 

„programu” - dział zagrożeń nadzwyczajnych - określonych w warstwie szczegółowej  

i cząstkowej  polegającej na działaniach informacyjno-edukacyjnych w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej, przeciwpowodziowej, ratownictwa oraz w oparciu o programy 

profilaktyczne z zakresu ochrony przeciwpożarowej, przeciwpowodziowej, ratownictwa był 

realizowany w roku 2019  poprzez inspirowanie działań informacyjno-uświadamiających 

zmierzających do podniesienia świadomości użytkowników, zarządców budynków 

mieszkalnych, w tym komunalnych, w zakresie zapewnienia bezpieczeństwa pożarowego  

w tych obiektach w tym związanych z zagrożeniami w okresie zwiększonej palności i w 

okresie grzewczym.    

Programy informacyjno-edukacyjne z zakresu ochrony przeciwpożarowej w zakresie 

prewencji społecznej były realizowane przez strażaków Komendy Miejskiej Państwowej 

Straży Pożarnej  we Włocławku poprzez organizacje i udział w kampaniach: 

a) Kampania społeczna "Czujka na straży Twojego bezpieczeństwa" 

b) Kampania społeczna „Kręci mnie bezpieczeństwo". 

 W dniu 23 stycznia 2019 roku w m. Marianki gm. Brześć Kujawski doszło do pożaru  

w budynku mieszkalnym. Miejskie Stanowisko Kierowania otrzymało zgłoszenie o godz. 

14:34. W chwili przybycia na miejsce zdarzenia stwierdzono pożar domu jednorodzinnego. 

Na miejscu zdarzenia zastano całkowicie objęty pożarem drewniany dom jednorodzinny. 

W dniu 25 stycznia 2019 roku w m. Ustronie gm. Lubanie (autostrada A1) doszło do 

wypadku drogowego. Miejskie Stanowisko Kierowania otrzymało zgłoszenie  o godz. 9:20. 

Po przybyciu na miejsce akcji stwierdzono wypadek z udziałem samochodów osobowych  

i ciężarowych. W dniu 9 marca 2019 roku w m. Józefowo gm. Włocławek doszło do wypadku 

drogowego. Miejskie Stanowisko Kierowania otrzymało zgłoszenie o godz. 16:22. Po 

przybyciu na miejsce akcji stwierdzono zderzenie trzech samochodów osobowych  

W dniu 20 kwietnia 2019 roku w m. Mostki gm. Włocławek doszło do pożaru budynku 

mieszkalnego. Miejskie Stanowisko Kierowania otrzymało zgłoszenie  o godz. 10:47. W 

chwili przybycia na miejsce zdarzenia stwierdzono pożar budynku jednorodzinnego. W dniu 

22 czerwca 2019 roku w m. Patrowo gm. Baruchowo doszło do pożaru budynku 

mieszkalnego. Miejskie Stanowisko Kierowania otrzymało zgłoszenie  o godz. 2:40. W chwili 

przybycia na miejsce zdarzenia stwierdzono pożar budynku jednorodzinnego. Straż 

zabezpiecza w  wypadkach teren, ewakuuje poszkodowanych i udziela pierwszej pomocy a 

następnie przekazują do zespołów ratownictwa. Następnie przygotowywane jest miejsce do 

przekazania właścicieli, zarządcy, użytkowni dróg. Jeśli chodzi o plany to tradycyjnie  
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w związku z tym, że działalność KMSP jest szczególna i wymaga podejmowania różnych 

działań np. polegające na zabezpieczeniu w odpowiednie środki strażaków. Często Komenda 

zwraca się o wsparcie finansowe do samorządów w zakupie tego typu środki. Do tej pory 

komenda spotyka asie  z przychylnością ze strony radnych i Pana Starosty. Strażacy KMPSP 

są wyposażeni dobrze, w cale nie znaczy, że nie ma już potrzeb. Komenda będzie dbała o to, 

aby zabezpieczenie strażaków, którzy uczestniczą w trudnych i niebezpiecznych zdarzeniach 

było optymalne i w pewien sposób gwarantowało bezpieczeństwo podczas ich działań. 

Komendant podziękował za dodatkowe wsparcie i poprosił o dalsze wsparcie na kolejne lata.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje.  

Sekretarz Powiatu powiedział, że tak jak w przypadku informacji składnych przez 

komendanta Miejskiego Policji tak jak i w przypadku informacji Komenda Państwowej 

Straży Pożarnej warto wspomnieć o aspektach, gdzie Komenda Miejska PSP współpracuje  

w sposób szczególny z powiatem włocławskim. Pan Komendant wspomniał o wsparciu 

finansowym udzielonym przez powiat na fundusz wsparcia. Z tych środków przekazanych na 

fundusz wsparcia, z tych środków finansowane zakupy na doposażenie strażaków w obuwie 

ochronne to było znaczący wydatek, który były realizowany po raz pierwszy w takiej skali.  

W poprzednich latach dofinansowanie było mniejsze. Ta współpraca podnosi poziom 

przygotowania straży. Współpraca jest dwukierunkowa powiat w zakresie zadań starosty 

korzysta z uprzejmości KMPSP we Włocławku. Na bazie jednostki straży funkcjonuje 

Powiatowe Centrum Zarzadzania Kryzysowego i wspiera wtedy,  kiedy administracja nie jest 

czynna w Starostwie Powiatowym w e Włocławku. To jest uprzejmość za którą powiat 

dziękuje, a z drugiej pozwala powiatowi wspierać w innej formie działalności straży. Kolejna 

rzecz o której warto wspominać to, że magazyn obrony cywilnej przeciwpowodziowy też 

funkcjonuje w obiektach Państwowej Straży pożarnej. Jest on mobilny i możliwe do 

wykorzystania w każdym czasie. Zwłaszcza jeśli chodzi o zbiorniki na wodę pitną, które są 

dystrybuowane dość często, kiedy w gminach pojawia się problem z zaopatrzeniem 

mieszkańców  w wodę pitna. Ta pomoc czasami dość często wykracza poza granice powiatu. 

Trudno odmówić samorządom gminnym, która nie jest w stanie zabezpieczyć wody pitnej dla 

swoich mieszkańców. Dzieje się to przy wsparciu KMPSP we Włocławku przy udziale KMP 

we Włocławku. Dużym wydrążeniem logistycznym była Kobra, która zgrywa wszystkie 

służby  funkcjonuje na terenie powiatu, ponieważ skala tego wydarzenia w tym roku była 

dużo większa, łącznie z zaangażowaniem lotnictwa ratunkowego. Ta wspólna praca ma 

wymiar techniczny, PSP uczestniczy aktywnie we wszelkich działaniach związanych  

z funkcjonowaniem Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego i wielu, wielu innych, 

których nie sposób wymienić. Wsparcie straży, przychylność i doradztwo pozwoliło m.in.  

przyszłości doprowadzić jednostki organizacyjne dps-y do takiego zabezpieczenia 

przeciwpożarowego. To jest proces ciągły i udoskonalający.  

Przewodniczący Komisji imieniu Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego Rady Powiatu we Włocławku podziękował Panu Komendantowi za współprace, 

która w  2019 roku układała się bardzo dobrze, a w roku 2020 Przewodniczący Komisji ma 

nadzieje, że będzie się układa jeszcze lepiej. Jeśli chodzi o dofinansowanie to w tym roku 

planuje się również wsparcie dla KMPSP we Włocławku, co wpłynie poprawę 

bezpieczeństwa miasta Włocławka i Powiatu Włocławskiego.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej we Włocławku o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach 

pożarowych i zabezpieczeniu powodziowym Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz  

z realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  

i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023” 

w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2019 roku i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 
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Za- 5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

we Włocławku o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych  

i zabezpieczeniu powodziowym Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z realizacją 

„Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023” w części 

dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2019 roku. 

Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku  

o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 

powodziowym Powiatu Włocławskiego za 2019 rok wraz z realizacją „Programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 

dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019-2023” w części dotyczącej 

Powiatu Włocławskiego w 2019 roku stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały  sprawie ogłoszenia zasad 

postepowania w sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym 

do wykonywania ratownictwa wodnego.  

 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz  zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali projekt uchwały  sprawie ogłoszenia zasad postepowania w sprawach udzielania 

dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego. 

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Sekretarza Powiatu o przedstawienie tematu.  

Sekretarz Powiatu powiedział, że jak było wspominane przy każdej z powyższych 

informacji powiat zarówno KMP we Włocławku jak i KMPSP we Włocławku korzystały ze 

wsparcia finansowego powiatu włocławskiego. Są to znaczne dotacje. To wsparcie było 

realizowane zgodnie z ustawami poprzez odpowiednie fundusze wsparcia. Ta uchwała 

natomiast ma umożliwić wsparcie dla innej instytucji, która niesie pomoc mieszkańcom 

powiatu dla WOPR-u. Od dłuższego czasu władze WOPR-u we Włocławku zabiegały  

o jakiekolwiek wsparcie z budżetu powiatu dla ich działalności. Ta działalność ma miejsce na 

akwenach wodnych znajdujących się na terenie powiatu włocławskiego, miejscach do kąpieli 

oraz w akcjach poszukiwawczych zwłaszcza w przypadkach osób zaginionych na akwenach 

wodnych, zbiornikach wodnych na terenie powiatu włocławskiego, aby umożliwić wsparcie 

zgodnie z ustawą o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych. Został 

przygotowany projekt uchwały, który w  trybie pozakonkursowym ma  umożliwić 

przekazanie stosownej dotacji dla tej instytucji. Kwota nie jest jeszcze proponowana  

w budżecie powiatu. To będą przyszłe rozstrzygnięcia. Chodzi o stworzenie procedury,  która 

na przyszłość umożliwi takie działanie. W zeszłym roku WOPR nabywało kosztowną, 

specjalistyczną łódź ratunkową i zabiegało o to wsparcie. Z przyczyn formalnych nie udało 

się tego przekazać. Stwarzany jest taki mechanizm i możliwość na przyszłość. Projekt 

uchwały przygotował Wydział Edukacji i Spraw Społecznych. Dotacje udzielna jest  

z pominięciem otwartego konkursu ofert.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformował, że do projektu uchwały 

jest załącznik, który stanowią zasady postepowania w sprawach udzielania dotacji celowych 

podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego. Dotacje będą udzielone na 

następujące zadanie publiczne w  zakresu ratownictwa wodnego: utrzymanie gotowości 

ratowniczej, prowadzenie działań ratowniczych, organizowanie i prowadzenie szkoleń 

ratowników wodnych oraz psów ratowniczych i ich przewodników, utrzymanie gotowości 
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operacyjnej sprzętu ratowniczego, prowadzenie dokumentacji wypadków. Jest to bardzo 

dobrze przygotowana. Zasady są przejrzyste, jasne i nie budzące żadnych wątpliwości.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały w  sprawie ogłoszenia zasad postępowania w sprawach 

udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa 

wodnego i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za- 5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  sprawie ogłoszenia zasad postepowania w 

sprawach udzielania dotacji celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania 

ratownictwa wodnego  

Projekt uchwały  sprawie ogłoszenia zasad postepowania w sprawach udzielania dotacji 

celowych podmiotom uprawnionym do wykonywania ratownictwa wodnego stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii  

w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy 

Włocławek. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz  zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali projekt uchwały  w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie włączenia do Miasta 

Włocławek części terytorium Gminy Włocławek. Przewodniczący Komisji poprosił Pana 

Sekretarza Powiatu o przedstawienie tematu.  

Sekretarz Powiatu powiedział, że samorząd Miasta Włocławek zwrócił się do Rady Powiatu 

we Włocławku o podjęcie działań mających na celu wyrażenie opinii w przedmiocie 

włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek. Zmiana ma dotyczyć 

przejęcia około 160 ha terenów leśnych w pobliżu osiedla Michelin, a także przedłużenie ul. 

Wiejskiej do skrzyżowania z drogą wojewódzką Poznań – Włocławek. Do projektu uchwały 

został załączony załącznik graficzny. Motywowane jest to tym, że na tym obszarze ma 

powstać alternatywny szlak komunikacyjny dla ul. Jana Pawła II, która łączy Osiedle 

Michelin  z centrum Włocławka. Projekt uchwały, który został przyjęty przez Zarząd Powiatu 

we Włocławku wyraża pozytywną opinię. Teren objęty przewidzianą zmiana to teren leśny. 

Nie mają one żadnego wpływu na finanse powiatu. Żadnych korzyści finansowych do 

budżetu powiatu  z tego tytułu nie ma. Jest to obszar nie zamieszkały przez żadnego 

mieszkańca. Teren jest przede wszystkim w zagospodarowaniu lasów państwowych. Jeśli 

doszłoby do zmiany granic i realizacji zamierzeń Gminy Miasta Włocławek to miałby 

powstać alternatywny szlak komunikacyjny łączący centrum Włocławka z osiedlem Michelin. 

Z punktu widzenia interesów mieszkańców jest to korzystna informacja. Duża ilość pojazdów 

dojeżdża do Włocławka poprzez Nową Wieś, Michelin. Miałoby to wpływ na zwiększenie 

dostępności usług świadczonych na terenie Włocławka dla mieszkańców Powiatu 

Włocławskiego, w tym administracji i innych.  Bardzo dużo mieszkańców przenosi się na 

obrzeża miasta tj. Nowa Wieś, Kruszyn okolice Chocenia. To również oddziałowujące 

pozytywnie na inne gminy.  Jeśli dojazd będzie łatwiejszy to mieszkańcy Włocławka będą w 

sposób naturalny poszukiwali miejsc na osadnictwo na terenie powiatu.  Nie wiadomo jakie 

stanowisko przyjmie Rada Gminy Włocławek. Milczenie Rady Powiatu w tej sytuacji wyraża 

aprobatę.  
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Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie włączenia do Miasta 

Włocławek części terytorium Gminy Włocławek i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za- 5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii  

w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek części terytorium Gminy Włocławek.  

Projekt uchwały  w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie włączenia do Miasta Włocławek 

części terytorium Gminy Włocławek stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

9. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, 

które należałoby podnieść w tym punkcie? 

Nie było żadnych głosów.  

 

10. Zakończenie obrad. 

 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa                          

i Porządku Publicznego w dniu 20 lutego 2020 roku o godzinie 11:38 dokonał zamknięcia 

obrad Komisji.                                                                          

 

                     
                                                                                  Przewodniczący Komisji  Administracji,       

   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                

                                                                                                     

                                 Mariusz Bladoszewski  

 

 

 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 

Marta Grzegórska………………………….. 


